



### National President Paul Moist opens convention, praises workers for their solidarity

Giving outgoing National President Paul Moist seven standing ovations, delegates gave a very warm thank you as Moist delivered his final convention report.

Moist used his speech to strike an optimistic tone about the future of CUPE and for Canada as a whole.

Referring to the results of last month's federal election, Moist celebrated the defeat of Stephen Harper and the end of his anti-worker policies. "Old Age Security will move back to 65 years of age from 67, and the Canada Pension Plan will be expanded" said Moist.

Moist celebrated the NDP victory in the Alberta provincial election, as well as Supreme Court victories for public sector unions.

Within CUPE, Moist saluted CUPE members' strength in standing up to employers. He also recognized the hard work and mobilization that underlies our collective bargaining, announcing the recently negotiated tentative agreement for Ontario's school board sector. Moist saluted all of the locals who have been on picket lines over the last two years.

"When we unite together we are an unstoppable force for good," he concluded.

### Solid financial footing for the benefit of members

National Secretary-Treasurer Charles Fleury assured members our organization remains on solid financial footing despite the difficult current context.

CUPE's secure position has made it possible to strengthen the three different funds made available to our union to enhance our capacity to meet the many challenges that we face.

Although CUPE continues to grow, its revenue has been decreasing due to the trend among employers toward replacing retiring employees with part-time workers or outsourcing to the private sector entirely. "We need to fight this effort among employers to weaken us," said Fleury.

"In 2016, CUPE will learn to work smarter and more strategically in terms of allocating our resources where we will have the greatest impact," he concluded.

CUPE continues to work closely with its members, adding both staffing resources and new technological tools to strengthen our union.



### Recharged for equality struggles ahead

Participants at the CUPE Equality Forum discussed equality issues past and present and recharged for the struggles ahead.

Throughout the evening, the cappella trio Asani, musicians and educators Ndidi Cascade and Kia Kadiri, and graphic facilitator/illustrator Sam Bradd, presented music, poetry and art on social justice and labour history. The equality history project, a digital timeline of CUPE's equality achievements since our foundation in 1963, was presented during the evening.

Participants explored some of the stories in small groups and discussed the kind of CUPE equality activism stories we would like to be hearing 10 years from now.

### Young workers imagine a brighter future

Delegates gathered at convention to discuss the issues facing young people in the workforce, and to imagine what a modern, inclusive and diverse labour movement would look like.

The evening started with small group discussions about the issues facing young workers, and what kind of strengths young workers bring to the labour movement.

Participants heard from Anastasia Gaisenok, the executive director of Check Your Head, a youth-driven not-for-profit organization based in Vancouver.

The evening ended with participants writing and drawing their vision for the future of the labour movement on a "Graffiti Wall" while grooving to the tunes of DJ Timothy Wisdom.

#### TODAY

12:30 p.m. Working to protect the climate: Good green jobs with CUPE economist Toby Sanger and Tony Clarke of the Polaris Institute, Speaker's Corner, CUPE Village

7 p.m. Health and Safety Forum, West Ballroom C & D

9 p.m. Convention Dance, Fairmont Vancouver, BC Ballroom

#### WEDNESDAY

12:30 p.m. Profiting from social services: Exposing new forms of privatization with CUPE researchers Graham Cox and Sarah Ryan, Speaker's Corner, CUPE Village.

8 p.m. Global Justice Forum, West Ballroom C & D

**Special reminder  
Wednesday is election day!**





## Paul Moist ouvre le congrès et félicite les travailleurs pour leur solidarité

Les délégués ont remercié le président national sortant Paul Moist en lui réservant sept ovations debout.

Paul Moist s'est dit optimiste quant à l'avenir du SCFP et du Canada, notamment en raison de la défaite de Stephen Harper et de la fin de ses politiques anti-travailleurs. « L'âge de l'admissibilité à la Sécurité de la vieillesse sera ramené à 65 ans. Le Régime de pensions du Canada sera bonifié », a déclaré Paul Moist.

Il a rappelé la victoire du NPD en Alberta, ainsi que les causes remportées en Cour suprême par les syndicats du secteur public.

Le président sortant a rendu hommage aux membres du SCFP qui se tiennent debout devant l'employeur. Il a souligné le travail et la mobilisation nécessaire pour négocier de bonnes conventions collectives et a mentionné l'entente toute fraîche des travailleurs de l'éducation de l'Ontario. Paul Moist a aussi salué tous les travailleurs qui ont fait la grève lors des deux dernières années.

« Lorsque nous sommes unis, nous sommes une force insurmontable pour le bien commun » a-t-il conclu.

## Des assises financières solides pour le bénéfice des membres

Dans un discours positif, le secrétaire-trésorier national, Charles Fleury, a expliqué que la solidité financière du SCFP est assurée, malgré un contexte difficile.

Ces saines assises permettent de renforcer les trois différents fonds de notre syndicat qui sont à la disposition des sections locales.

Le SCFP continue de croître mais les revenus diminuent compte tenu de la tendance des employeurs à remplacer les retraités par des employés à temps partiel quand ils ne privatisent pas. « Nous devons lutter contre cette tendance qui vise à nous affaiblir », a déclaré Charles Fleury.

Le secrétaire-trésorier a aussi souligné que les membres profitent de nouvelles ressources au niveau du personnel et aussi de nouveaux outils technologiques.



## Gonflés à bloc pour mener les luttes sur le front de l'égalité

Les participants au Forum du SCFP sur l'égalité ont discuté d'enjeux d'égalité passés et présents et rechargé leurs batteries pour mener les luttes qui les attendent.

Tout au long de la soirée, le trio *a cappella* Asani, les musiciennes et éducatrices Ndiri Cascade et Kia Kadiri, ainsi que l'illustrateur-animateur Sam Bradd ont fait de la musique, de la poésie et de l'art visuel sur les thèmes de la justice sociale et de l'histoire syndicale.

Une chronologie numérique des réalisations du SCFP en matière d'égalité depuis sa création en 1963 a aussi été présentée.

Les participants se sont entretenus sur le type de militantisme que nous aimerions voir dans 10 ans au SCFP.

## Les jeunes travailleurs imaginent un avenir meilleur

Les délégués se sont réunis pour discuter des enjeux qui leur sont propres et imaginer à quoi pourrait ressembler un mouvement syndical moderne, inclusif et diversifié.

La soirée a commencé par des discussions sur les défis que doivent relever les jeunes travailleurs et sur les forces qu'ils apportent au mouvement.

Les participants ont écouté Anastasia Gaisenok, directrice exécutive de Check Your Head, un organisme sans but lucratif géré par des jeunes à Vancouver.

À la fin de la soirée, les participants ont écrit et dessiné leur vision de l'avenir du mouvement syndical sur un « Mur des graffitis », en dansant au son des airs concoctés par le DJ Timothy Wisdom.

### AUJOURD'HUI

- 12 h 30 Efforts pour protéger le climat : de bons emplois verts avec Toby Sanger, économiste du SCFP, et Tony Clarke, de l'Institut Polaris, Tribune des orateurs, Village du SCFP.
- 19 h Forum sur la santé et la sécurité, salles de bal ouest C et D
- 21 h Soirée dansante, Fairmont Vancouver, salle de bal C.-B.

### MERCREDI

- 12 h 30 Profiter des services sociaux : exposer de nouvelles formes de privatisation avec les recherchistes du SCFP, Graham Cox et Sarah Ryan, Tribune des orateurs, Village du SCFP.
- 20 h Forum sur la justice mondiale, salles de bal ouest C et D

#### Rappel

**Les élections ont lieu mercredi!  
Apportez vos bulletins de vote!**